
UIT DE R. T. V. 

Het Jaarverslag der Rotterdamsche Tandheelkundige Vereeniging, 
door den Secretaris telken jare in Januari in de Jaarvergadering uit-
gebracht, is in die vorm een vrij lijvig stuk. Daarnaast verschijnt er 
een kort •uittreksel uit dit verslag, zooals het wordt toegezonden aan 
Gemeente-autoriteiten, aan medici en aan collegae hier ter stede, in 
welke vorm het ook door het Tijdschrift wordt opgenomen. 

In onze laatst gehouden Jaarvergadering, nog geleid door Leopold 
Frank eenige uren voordat hij aan onzen kring werd ontrukt, stelde 
hij voor, om ditmaal de volledige tekst aan het Tijdschrift toe te zen- 
den. Persoonlijk had ik hiertegen bezwaar, omdat het te veel, aan-
gelegenheden behandelde, die voor collegae buiten Rotterdam van 
weinig belang waren, waarop Frank mij dan ook voorstelde, om eens 
gezamenlijk na te gaan, wat wèl wat niet opgenomen zou worden. 
Helaas reeds na enkele uren zou blijken, hoe weinig wij weten van de 
toekomst en hoe er over ons zal beschikt worden. 

Uit piëteits-overwegingen meen ik thans aan de Redactie van dit 
Tijdschrift een grooter plaats te mogen vragen dan andere jaren. Ik 
heb uit mijn verslag datgene weggelaten, wat naar mijn vaste over-
tuiging ook weggevallen zou zijn, als het mij nog vergund geweest 
zoude zijn met Frank overleg te plegen en verzoek aan de Redactie 
mij toe te staan, de volgende regelen te plaatsen: 

VIJF EN TWINTIGSTE= JAARVERSLAG DER 
ROTTERDAMSCHE TANDHEELKUNDIGE VEREENIGING 

UITGEBRACHT IN DE JAARVERGADERING 
VAN 16 JANUARI 1926. 

Geachte Dames en Heeren, 

Met groote letters prijkt boven mijn jaarverslag de verkondiging, 
dat dit het 25e Jaarverslag is. En de snuffelaar in oude papieren, zal 
hierop afvliegen, om hierin het wel en wee der R. T. V. in de afge- 
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loopen 25 jaar op te diepen. Maar hij zal bedrogen uitkomen; en als 
hij dan het sobere verhaal van dit verslag heeft doorgelezen, dan zul-
len de voorgaande verslagen tevens voor onbescheiden oogen be-
schermd blijven. Mijn verhaal toch, zal dit jaar kort zijn, daar er in 
Juli wederom een relaas, en dan goed doorwerkt, zal opgesteld moe-
ten worden. 

In de vorige Jaarvergadering werden de bestuursleden L. Frank, 
voorzitter; J. J. Backer Dirks, secretaris; L. A. Henry, penningmeester 
en A. Slooten, penningmeester 2e kliniek, herkozen. Aan: het bestuur 
werd toegevoegd H. E. Ekker als 2e secretaris. 

De commissies bleven samengesteld: 
Fin. commissie: Verhoeven, Henry, J. H. Muntendam. 
Propag. commissie: Frank, Griffijn, Mevr. Muntendam. 
Techn. commissie: Verhoeven, van Raalt, Henry, Themann, aan 

welke commissie in den loop van het jaar, met het oog op de 2e kli-
niek, Stehouwer werd toegevoegd. 

In dezelfde Jaarvergadering, dus de 24e, tevens de 250e vergade-
ring der R. T. V. heeft Griffijn, namens de leden, den voorzitter een 
mooie hamer aangeboden met de initialen der R. T. V. 

Gelukkig werden Bestuur en Technische commissie bewaard voor 
een groot verlies en heeft ons aller smeekbede er Henry toegebracht, 
zich nog beschikbaar te stellen, hoewel hij, gedeprimeerd door ver- 
schillende gebeurtenissen, met de plannen rondliep om te bedanken. 

Wij zijn met de Vereeniging verheugd over zijn weder optreden, 
waardoor het financiëel beheer, dat in de laatste jaren zeer omvang- 
rijk en tijdroovend is, verzekerd blijft van een goede verzorging en 
waardoor het Bestuur een man behoudt, die naast een open oog voor 
al hetgeen in goede richting gepraesteerd wordt, ook een scherp criti- 
schen kijk heeft voor alles, waarin wij te kort komen. En critiek, mits 
uitgeoefend in het belang van vereeniging, kliniek en professie mag 
slechts opgevat worden, als de woorden van een vriend, die ons onze 
feilen toont. 

Ook Frank heeft als voorzitter der Vereen. groote diensten bewezen; 
ook hij heeft vaak voor de onaangename taak der critiek moeten 
staan, al gaat het hem luist bijzonder goed af, deze onder een aardig-
heid door te vlechten. En zijn werkzaamheid op Ziekenfondsgebied, 
zoo b.v. zijn lezing: „de Tandarts en het Ziekenfondswezen", getuigt . 

steeds van goeden kijk op de werkelijkheid, naast vasthouden aan het 
ideëele op maatschappelijk en intercollegiaal gebied. 
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Slooten heeft als penningmeester 2e Kliniek zijn werkzaamheden 
goed opgevat en ons de laatste vergadering door een zeer helder ver-
slag over den toestand in het afgeloopen jaar op de 2e kliniek in-
gelicht. Iets nieuws is het uitbrengen van verschillende grafische voor-
stellingen, een tijdroovend werkje. En ons jongste Bestuurslid Ekker, 
heeft onze uitgaven_jn de particuliere praktijk zoo laag mogelijk trach-
ten te houden door goede regeling van den gemeenschappelijken 
inkoop. 

Het ledenaantal der Vereen. steeg tot 38, door toetreding van 
Mevr. M. Jappe Alberts—Linnewiel, A. Jappe Alberts, A. v. d. Mey de 
Bie, Mevr. M. Slooten—Hioolen, en F. Athmer, terwijl de Vereen. 
door vertrek naar elders verloor: Nieveen en Fransz. 

Als nieuwe commissie werd in den loop van het jaar benoemd de 
Feestcommissie voor de viering van het 25 jarig bestaan der R. T. V. 
in Juli 1926. Deze, oorspronkelijk samengesteld uit Griffijn, Stehou-
wer, Mevr. Backer Dirks, Muntendam en Verhoeven, heeft in het af-
geloopen jaar Muntendam door bedanken verloren. Laten we hopen, 
dat de commissie in de omvangrijke taak om de viering te doen sla-
gen, zooals de oudste plaatselijke Vereeniging in het land dit jubileum 
verdient te herdenken, ten volle zal slagen. Ook de ouden hebben 
reeds bewijzen geleverd, dat ze zoo'n vergadering goed wisten te 
organiseeren. Ik denk slechts aan de 9e Jaarvergadering in 1910, toen 
o. a. Dr. Guido Fischer en Otto Riechelmans als sprekers voor de 
vereeniging optraden. Aan ons thans, om aan de buitenwereld te laten 
zien, dat de R. T. V. nog bloeit en dat onze opvattingen, omtrent het 
vereenigingsleven, zoo vaak als een voorbeeld aangehaald, nog niet in 
slechten zin gewijzigd zijn. 

Op onze gewijzigde statuten werd in het afgeloopen jaar de 
Koninklijke goedkeuring verkregen. 

Op de 24e Jaarvergadering hield J. J. Backer Dirks een causerie 
over: „De tandarts thuis", begeleid door een geestige bijdrage van 
Paul Miche, tandarts te Amsterdam. 

Frank hield een voordracht over: de Tandarts en het Ziekenfonds-
wezen; collega Salomons uit Amsterdam zette het verloop van den 
strijd in de Amsterdamsche Ziekenfondswereld uiteen en collega v. d. 
Molen uit A'dam hield een voordracht over Kantorowicz en zijn 
systeem van schooltandverzorging te Bonn. 
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Eén demonstratieavond werd gehouden, waar collega Jac. Musaph 
uit A'dam een lezing met lichtbeelden hield over de Jacket crown. 
Dienzelfden avond demonstreerde collega v. Andel uit Gouda een 
nieuw steriliseer-apparaat en collega Slooten de bewerking van 
Ixolain. 

De groote gebeurtenis van het afgeloopen jaar is wel, dat de 
R. T. V. er toe is overgegaan met een combinatie van Ziekenfondsen 
(A. Z. R., A. R. V., R. A. Z. en „Zonder Baatzucht") een contract 
af te sluiten. Ieder, die van de oude ontmoetingen van de Rotter-
damsche Tandartsen met de Ziekenfonds Directeuren weleens ge-
hoord heeft of degeen die op de hoogte is van de fellen strijd, gevoerd 
door onze Maatschappij met de Amsterdamsche Ziekenfondsen, be- 
grijpt, dat dit een zeer delicate aangelegenheid geweest is. Oorspron- 
kelijk in Januari bijeengekomen met de volledige vertegenwoordiging 
van alle Ziekenfondsen in Rotterdam, dreigde dit op een mislukking 
uit te loopen, maar onze ontmoeting met de Directeuren der combi- 
natie, buiten den Bond staande, heeft bij ons den indruk gevestigd, 
dat zij inderdaad wel iets willen doen in de toekomst, naar we hopen 
en vertrouwen zeer véél. Ook voor de Ziekenfondsen schijnen de tijden 
voor contributieverhooging zeer slecht te zijn, maar laten we hoop 
koesteren, dat ook dit, het éénige middel om ruim aan geld te komen 
voor goede doorvoering van het contract, in de naaste toekomst moge-
lijk zal zijn. Maar eerst moeten de leden de voordeelen der vrije con- 
serveerende tandheelkundige hulp leeren appreciëeren en er dus ook 
wat voor over hebben. 

Het contract is afgesloten in den geest van beperkte vrije tandart-
senkeuze en vrije conserveerende tandheelkundige hulp voor de leden 
der fondsen; aan de tandartsen betaalt het fonds per verrichting. 

In dit verslag is het een behoefte voor mij, nog eens dank uit 
te spreken aan collega Verhoeven, die voor een groot deel de actie 
heeft gevoerd. Eerst, zoolang er geen kans op slagen te voorzien was, 
in naam buiten de R. T. V. om, om haar de kans van een échec te be-
sparen en later, toen het R. T. V. Bestuur voor het voetlicht ver-
scheen, bleef hij de voorzitter der gemengde commissie en haar be-
kwamen woordvoerder, om pas op het moment, dat het con- 
tract afgesloten werd, de goed ingeleide actie aan het Bestuur over 
te dragen. 

Het afsluiten van het contract maakte het benoemen van een controle 
commissie noodzakelijk, om voor de goede naleving ook van de zijde 
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der collega's, te zorgen. Deze bestond uit Frank, Griffijn en Henry 
en heeft haar zeer onaangename taak met ijver vervuld. 

Ten slotte nog de beide Klinieken. Beginnen we met de cijfers: 

Aert van Nesstraat. Goudschesingel. 

Patiënten 	  11195 4596 

Extractie's 	  9044 4984 

Verdoovingen 	  5260 2331 

Vullingen 2055 500 

Wortelbehandelingen 503 109 

Kunsttanden  	5098 1485 

Stifttanden 	  7 2  

Tandsteenbehandelingen 	. 113 75 

Werkzaam waren op de Kliniek Aert v. Nesstraat: 

Ekker, Fransz, W. Harcksen, Henry, Jansen, Nieveen, Pater, van 
Raalt, Toose, Verhoeven en de Vries. 

In den loop van het jaar vertrokken hier Fransz, Jansen, Nieveen, 

Toose en de Vries, terwijl J. G. Harcksen, Ridder en van der Mey de 
Bie als nieuwe werkende leden optraden. 

Werkzaam op den Goudschesingel waren: 

Mevr. Asal, Athmer, Jappe Alberts, van der Mey de Bie en Stehou-
wer, van wie Mevr. Asal in den loop van het jaar 'bedankte. 

Gaan wij de cijfers nog eens vergelijken met het vorige jaar, dan 
blijken gelukkig de vullingen belangrijk toegenomen. Eerste  kliniek 
van 1526 op 2055, 2e kliniek van 352 op 500. 

Het aantal kunsttanden daalde op de le kliniek van 6055 op 5098, 
vermoedelijk te wijten aan de slechte tijden, maar steeg op de 2e 
kliniek van 563 op 1485. 

In alle andere cijfers zien we verbetering optreden en dat stemt 

hoopvol. 
Toch is niet alles rozegeur, want de penningmeester le kliniek klaagt 

in zijn verslag over de stijging van de onkostenrekening. Deze zijn 
voor een groot deel gevolg van de advertentiecampagne in verschil- 

lende bladen gevoerd voor de beide klinieken. De vraag is dan ook, 
of het komende jaar hiermede zal worden verder gegaan. Voor het 



135 

komende jaar verwachten we op de klinieken nog stijging in de cijfers 
van de verrichtingen. Wanneer dan ook de gezondheid van het oudste 
kind de ouders geen zorgen baart, iets anders is het met de gezond-
heid van de tweede spruit. Juist in den leeftijd, dat we voor de groei-
stuipen bevreesd moeten zijn, doen zich in de ontwikkeling van de 
kleine verschijnselen voor, die ons beangst maken. 

Wel zijn de totale resultaten van het afgeloopen jaar niet onbevre-
digend te noemen, maar in de praestaties van enkelen der medewer-
kers doet zich een dalende neiging voor in de latere maanden. Ook de 
penningmeester dezer kliniek, Slooten, beklaagt zich over het feit, 
dat tegen 1 Mei a.s. nog een paar der werkende leden hun emeritaat 
zullen nemen. Maar onze hoop leeft nog, dat uit de asch der Phoenix 
een nieuwe vogel zal verrijzen in jonge, krachtige gedaante. Want juist 
in deze dagen bestaat er meer belangstelling in het kliniekwezen, Til-
burg en Amersfoort verzochten mij schriftelijk om inlichtingen, terwijl 
uit Amsterdam de collegae van der Molen, Koldewijn en Kattenburg 
ons kwamen bezoeken om de inrichting te zien en naar de wijze van 
exploitatie te informeeren. 

Ten slotte nog te vermelden, dat de kinderen van de doofstommen-
school, vroeger belangeloos geholpen door Mevr. Muntendam, Mun-
tendam en Oriffijn, thans zijn toevertrouwd aan een paar werkende 
leden van de kliniek. 

Hiermede eindigt mijn jaarverslag, maar niet zonder een opwekking 
aan allen, om ook in de toekomst onzen geest van eendracht, door de 
jaren de trots der R. T. V., te handhaven. Veel is voor onze collega's, 
die zich thans vestigen anders dan in onze dagen van vestiging, velen 
der tandartsen in den lande zijn bang, dat ook in ons vak andere 
begrippen ingang zullen vinden, ook op het gebied der collegialiteit, 
maar het gelukkigst zal zich blijven voelen hij, die zijn vakbroeder 
blijft beschouwen door het oog van collegialiteit, zooals de R. T. V. 
vaak allen in den lande is voorgegaan. 

Leve de R. T. V.! 

J. J. BACKER DIRKS. 

Secretaris. 


